

# 第三屆亞洲猛禽研討會籌辦經過與會議紀實

王誠之

## 摘要

台灣猛禽研究會接受亞洲猛禽研究及保育聯盟委託，於2003/10/10-13在墾丁舉辦第三屆亞洲猛禽研討會。本次會議的主題為「今日亞洲猛禽」(Asian Raptor Today)，會中共有來自20個國家230人出席，發表24篇口頭報告、23篇海報，並舉辦3個研習課。這是台灣首度舉辦以猛禽為主題的國際學術研討會。作者以籌備委員會執行秘書的觀點，記述本次會議的緣由、籌辦經過、主題的確立、遭遇的困難及會議紀實，最後提出個人心得與值得檢討之處，以做為爾後之參考。

## The Organizer's Report of 3<sup>rd</sup> Symposium on Asian Raptors

Roger C.J. WANG

Raptor Research Group Of Taiwan

## Abstract

On behalf of the Asian Raptor Research and Conservation Network, Raptor Research Group of Taiwan held the 3<sup>rd</sup> Symposium on Asian Raptors in Kenting, Taiwan on 10-13, October 2003. The subject of the symposium was "Asian Raptor Today". Totally 230 participants from 20 countries attended, 24 oral presentations and 23 posters were presented, and 3 workshops were held. Being the executive secretary of the organization committee, the author described the origin, organization process, difficulties encountered and final accomplishment of the symposium. Some personal comments and meeting insufficiency were also addressed.

智慧藏